

## С О Д Е Р Ж А Н И Е

Богданов И.В. (Санкт-Петербург) – Семья египетского сановника из Бусириса конца Древнего царства .....	541
Bowe G.S. (Istanbul, Turkey) – Anaxagoras and Plato: From Natural Science to Socratic Humanism .....	566
Печатнова Л.Г. (Санкт-Петербург) – Геродот о процедуре погребения спартанских царей .....	580
Bresson A. (Chicago, USA), Fagan E. (Richmond, USA) – The Greek Inscription from Garni (Armenia) and King Tiridates the Great. Part I. <i>Prolegomena</i> .....	597
Усов Д.А. (Москва) – Lex и ius в дискурсе Проперция и Овидия: принцип Августа как военизированное царство Минosa .....	623
Марков К.В., Махлаюк А.В. (Нижний Новгород) – <i>Studia Dionea novissima</i> : Historical Narrative, Interpretations of the Past and Political Contexts of Cassius Dio’s “Roman History”. Part I .....	639
Войтенко А.А. (Москва) – Культ монаха Пафнутия в позднеантичном Египте .....	658
Гаджиев М.С. (Махачкала) – Религиозная жизнь в Кавказской Албании: христианство vs зороастризм .....	672

## ПУБЛИКАЦИИ

Абрамзон М.Г. (Москва/Магнитогорск), Остапенко С.Н. (Сенной), Сурков А.В. (Ростов-на-Дону) – Клад боспорских сестерциев I–II вв. н.э. из Прикубанья (2021 г.) .....	700
---	-----

## ИЗ ИСТОРИИ НАУКИ

Ладынин И.А. (Москва) – В.В. Струве и Государственная академия истории материальной культуры в 1932–1933 гг. (по материалам рукописного отдела научного архива ИИМК РАН) .....	715
--	-----

## КРИТИКА И БИБЛИОГРАФИЯ

Ширвиндт А.М. (Москва) – D. Mantovani. <i>Legum multitudo. Die Bedeutung der Gesetze im römischen Privatrecht</i> . Berlin, 2018 .....	736
Суровков И.Е., Габелко О.Л. (Москва) – T. Russell. <i>Byzantium and the Bosphorus: A Historical Study, from the Seventh Century BC until the Foundation of Constantinople</i> . Oxford, 2017 .....	741

## PERSONALIA

К юбилею Николая Николаевича Казанского .....	751
---	-----

## НАУЧНАЯ ЖИЗНЬ

Соловов А.И., Антонец Е.В. (Москва) – Всероссийская научная конференция «Классическая филология в контексте мировой культуры – XIV. Научные чтения, посвященные памяти профессора Дмитрия Евгеньевича Афиногенова (28.08.1965–28.08.2021)» (Москва, 10–11 декабря 2021 г.) .....	753
Карпюк С.Г. (Москва) – Международная научная конференция «Советская древность – VII» (Москва, 25–26 ноября 2021 г.) .....	758

## ПРИЛОЖЕНИЕ

Гелланик Лесбосский. Фрагменты. Перевод с древнегреческого и комментарий И.Е. Суровкова (Москва) (окончание) .....	761
--	-----

## CONTENTS

I.V. Bogdanov (Saint Petersburg) – The Family of an Egyptian Official of Busiris from the Late Old Kingdom .....	541
G.S. Bowe (Istanbul, Turkey) – Anaxagoras and Plato: From Natural Science to Socratic Humanism .....	566
L.G. Pechatnova (Saint Petersburg) – Herodotus on the Burial Procedure of the Spartan Kings .....	580
A. Bresson (Chicago, USA), E. Fagan (Richmond, USA) – The Greek Inscription from Garni (Armenia) and King Tiridates the Great. Part I. <i>Prolegomena</i> .....	597
D.A. Usov (Moscow) – <i>Lex</i> and <i>Ius</i> in Propertius' and Ovid's Discourse: The Augustan Principate as the Paramilitary Kingdom of Minos .....	623
K.V. Markov, A.V. Makhlayuk (Nizhny Novgorod) – <i>Studia Dionea novissima</i> : Historical Narrative, Interpretations of the Past and Political Contexts of Cassius Dio's "Roman History". Part I .....	639
A.A. Voytenko (Moscow) – The Cult of the Monk Paphnutius in Late Ancient Egypt .....	658
M.S. Gadjev (Makhachkala) – Religious Life of Caucasian Albania: Christianity vs Zoroastrianism..	672

## PUBLICATIONS

M.G. Abramzon (Moscow/Magnitogorsk), S.N. Ostapenko (Sennoy), A.L. Surkov (Rostov-on-Don) – A Hoard of the First–Second Centuries AD Bosporan <i>Sestertii</i> from the Right-Bank of the Kuban (2021).....	700
---	-----

## PAGES OF HISTORIOGRAPHY

I.A. Ladynin (Moscow) – Vasily Struve and the State Academy for the History of Material Culture in 1932–1933 (from the Documents of the Manuscript Department of the Scientific Archive of the Institute for the History of Material Culture, Russian Academy of Sciences) .....	715
--	-----

## CRITICAL AND BIBLIOGRAPHICAL SURVEYS

A.M. Shirvindt (Moscow) – D. Mantovani. <i>Legum multitudo. Die Bedeutung der Gesetze im römischen Privatrecht</i> . Berlin, 2018 .....	736
I.E. Surikov, O.L. Gabelko (Moscow) – T. Russell. <i>Byzantium and the Bosphorus: A Historical Study, from the Seventh Century BC until the Foundation of Constantinople</i> . Oxford, 2017 .....	741

## PERSONALIA

Anniversary of Nikolay N. Kazansky .....	751
--	-----

## NEWS AND EVENTS

A.I. Solopov, E.V. Antonets (Moscow) – All-Russian Academic Conference "Classical Philology in the Context of World Culture – XIV. Memorial lectures for Professor Dmitry Evgenievich Afanogenov (28.08.1965–28.08.2021)" (Moscow, December 10–11, 2021) .....	753
S.G. Karpuk (Moscow) – International Academic Conference "Soviet Antiquity – VII" (Moscow, November 25–26, 2021) .....	758

## SUPPLEMENT

Hellenicus of Lesbos. Fragments. Translation from Ancient Greek and Commentary by I.E. Surikov (Moscow) ( <i>the end</i> ) .....	761
--	-----